

Title (en)

Spout for a cartridge.

Title (de)

Kartuschendüse.

Title (fr)

Buse pour cartouche.

Publication

**EP 0089572 A1 19830928 (DE)**

Application

**EP 83102394 A 19830311**

Priority

- DE 3210169 A 19820319
- DE 8207875 U 19820319

Abstract (en)

The cartridge spout (1) is placed on the outlet of a cartridge after the cartridge tip has been removed. The spout is to be of non-leaking design. A sealing piston (5), which is mounted so as to be movable in the direction of the spout axis (7), is to be inserted in the spout body (2), the outer contour of said sealing piston resting in a sealing manner on the inner contour of the spout body in the closed position. In this case, the tip of the sealing piston (5) projects as a spike (6) through the spout tip (3). During application, the spout is opened by external pressure on the spike (6) and thus by displacement of the sealing piston (5). At the end of the application, the spout is closed in a non-leaking manner by forward movement of the piston (5) by dropping freely or by the internal pressure in the cartridge (Figure 1). <IMAGE>

Abstract (de)

Es wird eine nach dem Abtrennen der Kartuschen spitze auf den Ausgang einer Kartusche aufzusetzende Kartuschendüse (1) beschrieben. Die Düse soll nachlauffrei ausgebildet werden. Erfindungsgemäß wird in den Düsenkörper (2) ein in Richtung der Düsenachse (7) beweglich gelagerter Dichtkolben (5) eingesetzt, dessen Außenkontur sich in der Schließstellung dichtend an der Innenkontur des Düsenkörpers anlegt. Die Spitze des Dichtkolbens (5) ragt dabei als Dorn (6) durch die Düsen spitze (3) hindurch. Beim Applizieren wird die Düse durch Außendruck auf den Dorn (6) und damit durch Verschieben des Dichtkolbens (5) geöffnet. Bei Beendigung des Applizierens wird die Düse durch Vorschub des Kolbens (5) durch freien Fall oder durch den Kartuscheninnendruck nachlauffrei verschlossen.

IPC 1-7

**B65D 47/24; B65D 35/54**

IPC 8 full level

**B65D 47/24** (2006.01)

CPC (source: EP)

**B65D 47/248** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] CH 176507 A 19350415 - RAIMONDI FRANZ [CH], et al
- [X] US 2067523 A 19370112 - FINNEY WALTER D
- [A] GB 191115041 A 19111012 - MELLOCH VINCENT JOSEPH [US], et al

Cited by

FR2835509A1; CN105855126A

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0089572 A1 19830928; DE 3210169 A1 19830929; DE 8207875 U1 19830511**

DOCDB simple family (application)

**EP 83102394 A 19830311; DE 3210169 A 19820319; DE 8207875 U 19820319**